
Protokół Nr LVI/22 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 25 lutego 2022 roku 

 

Otwarcie obrad – godz. 14.14 

Zamknięcie obrad – godz. 17.31 

Ad. 1 

Obrady LVI sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając osoby 

uczestniczące w sesji. 

Burmistrz – odczytał podziękowania i życzenia oraz wręczył upominek asp. szt. Marcinowi 

Węcka - ustępującemu ze stanowiska Kierownika Posterunku Policji w Radkowie w związku z 

przejściem na emeryturę. 

Burmistrz – odczytał list gratulacyjny dla asp. Patrycji Dąbrownej – obejmującej stanowisko 

Kierownika Posterunku Policji w Radkowie, zadeklarował dalsze wsparcie Gminy w 

zapewnieniu bezpieczeństwa mieszkańcom, możliwość współpracy ze Strażą Miejską w razie 

potrzeby oraz wraz z Przewodniczącym RM wręczył kwiaty  i upominek. 

P. Dąbrowna – zapewniła, że ma nadzieję godnie zastąpić ustępującego Kierownika 

Posterunku. Poinformowała, że w policji pracuje od 2008 r., początkowo w Wałbrzychu, 

następnie w 2012 r. przeniosła się do Nowej Rudy, gdzie pełniła funkcję dzielnicowego Gminy 

Wiejskiej Nowa Ruda, dzięki czemu nabyła doświadczenie, które będzie pomocne w pełnieniu 

stanowiska Kierownika Posterunku. Następnie zaprosiła mieszkańców do kontaktu. 

Przewodniczący o godz. 14.25 ogłosił przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 14.27. 

Ad. 2  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 

sesji uczestniczy 15 radnych (lista obecności radnych oraz lista obecności sołtysów stanowią 

załączniki do protokołu). 

Ad. 3 

Przewodniczący RM - stwierdził, że sesja zwołana została zgodnie z zasadami określonymi w 

Statucie Gminy, w związku z czym stwierdził prawidłowość jej zwołania. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - przedstawił porządek obrad sesji w dniu 25 lutego 2022 r.: 

1 Otwarcie sesji. 

2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3 Stwierdzenie prawidłowości zwołania sesji. 

4 Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian. 



5 Wypowiedzenie się oraz zgłaszanie uwag przez radnych do treści protokołu z sesji z dnia 

31 stycznia 2022 r. 

6 Wypowiedzenie się oraz zgłaszanie uwag przez radnych do treści protokołu z sesji z dnia 

14 lutego 2022 r. 

7 Sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

8 Sprawozdanie MGKRPA z działalności i wydatkowania środków finansowych z wpłat za 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 2021. 

9 Opieka społeczna w kontekście pomocy najuboższym mieszkańcom gminy za rok 2021. 

10 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radków         – DRUK NR 1 

b) zmian w budżecie Gminy Radków na 2022 rok    – DRUK NR 2 

11 Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2021. 

12 Sprawy różne. 

13 Zamknięcie sesji. 
  

Przewodniczący RM - zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek w sprawie zmiany 

przedstawionego porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 

 

Nikt nie złożył wniosku o zmianę porządku obrad. 

Ad. 5 

Przewodniczący RM - poinformował, że protokół z sesji Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 31 

stycznia 2022 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Radkowie oraz 

zamieszczony został w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie. 

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji z dnia 31 stycznia 2022 

r. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu. 

Ad. 6 

Przewodniczący RM - poinformował, że protokół z sesji Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 14 

lutego 2022 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Radkowie oraz zamieszczony 

został w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie. Przewodniczący 

RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji z dnia 14 lutego 2022 r. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu. 

Ad. 7 

Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o złożenie sprawozdania międzysesyjnego. 

Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 01 lutego 2022 roku 25 lutego 2022 

roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 



C. Jarzyńska – zapytała, czy jest możliwość utworzenia parkingu obok cmentarza w 

Raszkowie. 

Burmistrz – odpowiedział, że cmentarz jest parafialny i należy do księdza proboszcza ze 

Ścinawki Dolnej, a droga jest powiatowa i należy do Starostwa Powiatowego w Kłodzku, ale 

Burmistrz przyjmuje wniosek i wystąpi do Starosty o wyrażenie zgody na wykonanie kilku 

miejsc postoju i być może uda się uzyskać kilka miejsc postojowych, jeżeli Starosta lub 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg wyda pozytywną decyzję, lecz Burmistrz nie może sam 

zadecydować.  

Ad. 8 

Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o złożenie sprawozdania. 

 

Burmistrz - złożył sprawozdanie MGKRPA z zakresu działalności i wydatkowania środków 

finansowych z wpłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 2021 (sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Ad. 9 

Przewodniczący RM - poprosił Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej o złożenie 

sprawozdania. 

Pani Marta Jurowska - Kierownik OPS w Radkowie z/s w Ścinawce Średniej złożyła informację 

na temat opieki społecznej w kontekście pomocy najuboższym mieszkańcom gminy za rok 

2021 (informacja stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

Cz. Jarzyńska – zapytała, czy kwota 4950 zł za pobyt w schronisku dla osób dorosłych, to 

kwota za cały rok, czy za okres zimowy. 

M. Jurowska – odpowiedziała, że to kwota za okres od stycznia do grudnia. 

Cz. Jarzyńska – zapytała, czy osoby przebywają w takim schronisku cały rok. 

M. Jurowska – odpowiedziała, że nie ma informacji, czy były w tym okresie przerwy w pobycie 

w schronisku, ale kwota obejmuje cały rok. 

Cz. Jarzyńska – stwierdziła, że kojarzy schroniska tylko z pobytem zimowym. 

M. Jurowska – odpowiedziała, że okres zimowy jest okresem szczególnie niebezpiecznym, ale 

człowiek potrzebuje dachu nad głową również latem.  

Przewodniczący o godz. 16.17 ogłosił przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 16.31. 



Ad. 10 

Przewodniczący RM - poinformował, że do przedstawienia treści projektów uchwał wyznaczył 

Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Alicję Surdykę-Strug. 

DRUK NR 1 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Radków 

Burmistrz – złożył autopoprawki do projektów uchwał DRUK NR 1 i DRUK NR 2 (treść 

autopoprawki stanowi załącznik do protokołu). 

Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 1. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

 

DRUK NR 2 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2022 rok 



Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały z uwzględnieniem autopoprawki.  

Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Bogusz Drożdż – komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 

uchwały DRUK NR 2. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

Ad. 11 

Przewodniczący RM - poprosił przewodniczących Komisji RM o złożenie sprawozdań z prac 

stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2021. 

 

Bogusz Drożdż - złożył sprawozdanie z prac komisji rewizyjnej za rok 2021 (sprawozdanie z 

prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 

 

Czesława Jarzyńska - złożyła sprawozdanie z prac komisji skarg, wniosków i petycji za rok 

2021 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 

 

Piotr Trybus - złożył sprawozdanie z prac komisji budżetu, planowania i mienia komunalnego 

za rok 2021 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu).   



 

Barbara Sobczyńska - złożyła sprawozdanie z prac komisji oświaty za rok 2021 (sprawozdanie 

z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 

 

Janusz Gorczycki - złożył sprawozdanie z prac komisji kultury, sportu i turystyki za rok 2021 

(sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu) oraz zwrócił uwagę na braki w 

ogrodzeniu orlika w Tłumaczowie, co stwarza zagrożenie dla użytkowników i zaproponował 

wynajęcie spawacza, który mógłby naprawić i wzmocnić całe ogrodzenie orlika. Radny zgłosił 

także uszkodzenie piłkochwytu na orliku i poprosił o jego wymianę oraz zadeklarował 

samodzielną naprawę wyrwanej linii w murawie orlika. 

 

Przewodniczący RM – potwierdził, że również na orliku w Wambierzycach zdarzają się 

podobne usterki i w większości przypadków są już naprawione. 

 

Krzysztof Przybycień - złożył sprawozdanie z prac komisji zdrowia, spraw społecznych i 

porządku publicznego za rok 2021 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

Ryszard Markowicz - złożył sprawozdanie z prac komisji spraw gospodarczych i rolnictwa za 

rok 2021 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 

 

Nie było pytań do przedstawionych sprawozdań z prac stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 

2021. 

 

Przewodniczący RM podziękował Przewodniczącym Komisji za złożenie sprawozdań i za 

współpracę w minionym roku oraz życzył udanej pracy w bieżącym roku kalendarzowym. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący RM – odczytał list otwarty Marszałka Województwa Dolnośląskiego do 

samorządowców z Dolnego Śląska (list stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś na sali chce zabrać głos w sprawach różnych. 

B. Sobczyńska – poinformowała, że na ostatniej sesji Młodzieżowej Rady Miejskiej radni 

omawiali uchwałę Rady Miejskiej w sprawie ogłoszenia w Gminie Radków roku 2022 rokiem 

Władysława Bartoszewskiego i przedstawiła propozycje młodzieżowych radnych na realizację 

tej uchwały, tj. nadanie imienia godnemu miejscu w Gminie, postawienie ławeczki z figurą 

profesora, zaproszenie do Gminy Radków syna profesora Bartoszewskiego oraz 

przeprowadzenie w szkołach konkursów plastycznych, konkursu literackiego oraz wykonanie 

wizualizacji sylwetki profesora Bartoszewskiego w każdej szkole lub w Domu Kultury czy 

bibliotece. Radna poprosiła o uwzględnienie propozycji młodzieżowych radnych w programie 

obchodów. 

Burmistrz – poinformował, że została podjęta inicjatywa nadania imienia profesora 

Bartoszewskiego Zespołowi Szkolno-Przedszkolnemu w Ścinawce Dolnej, ponieważ ta 

placówka nie ma jeszcze nadanego imienia, a Pani Dyrektor zajmuje się sprawą już 12 lat. 

Dyrektor dostała propozycję nadania szkole imienia profesora, lecz nie odpowiedziała na nią. 

W bieżącym tygodniu zaplanowane było pierwsze spotkanie w ramach programu, na którym 



Pani Dyrektor nie określiła jednoznacznie, czy podejmie inicjatywę wdrożenia procedury 

nadania imienia szkole, lecz poinformowała o konieczności przeprowadzenia konsultacji z 

uczniami i gronem pedagogicznym. Burmistrz powiedział, że oczekuje na stanowisko 

Dyrektora i chciałby rozszerzyć nadanie imienia szkole o nadanie jej również sztandaru, ale 

jeśli w najbliższym czasie nie otrzyma odpowiedzi od Dyrektora ZS-P w Ścinawce Dolnej, 

zostanie podjęte działanie i rozpisane zapytanie w celu nadania imienia profesora innemu 

godnemu miejscu. Burmistrz zaakceptował resztę pomysłów Młodzieżowej Rady, 

poinformował, że jest już w większości opracowany program przez Bibliotekę, trwają prace z 

Gminnym Centrum Kultury, została omówiona także pewna problematyka z Telewizją Kłodzką, 

która była na spotkaniu, zostały przesłane do Stowarzyszenia Warto Być Przyzwoitym 

niezbędne materiały do rozpoczęcia promocji wydarzenia na szeroką skalę, co może 

doprowadzić także do zorganizowania spotkania z synem profesora Bartoszewskiego i w 

marcu powinna się zacząć realizacja pierwszych założeń programowych, choć są one 

opóźnione z powodu trudności z porozumieniem się z gronem pedagogicznym. Odbyły się 

także rozmowy z instytucjami kultury, aby w związku z szeroką działalnością i powiązaniami 

profesora, zorganizować forum podsumowującego wydarzenia oraz koncert grupy żydowskiej. 

D. Bajcar – zapytała, czy firma realizująca wycinkę, ma specjalne pozwolenia na korzystanie 

z drogi o dopuszczalnym tonażu 8 t w kierunku zbiornika małej retencji w Ścinawce Górnej, 

ponieważ samochody często są bardzo obładowane. 

Burmistrz – odpowiedział, że nie wie o specjalnych pozwoleniach dla firmy i nie może zmieniać 

warunków przejazdu na drodze. W takich przypadkach, jak w zgłaszanych przez radną, należy 

natychmiast zawiadamiać policję, która ma uprawnienia nałożyć mandat karny. Urząd nie 

wydaje zgód na zmianę tonażu, w kilku przypadkach dopuszcza wywóz drewna z lasu i 

przejazd na budowy, ale wtedy wydawane są warunki przejazdu, przed wjazdem na działkę 

powiadamia Komendanta Straży Miejskiej i Straż Miejska pilotuje i kontroluje, czy przejazd 

przebiega właściwie, a jeżeli nie, samochód jest zawracany. 

D. Bajcar – przekazała prośbę mieszkańców Ścinawki Górnej o wykonanie nakładki przed 

przystankiem umożliwiającej szersze korzystanie z niego, ponieważ pobocza są bardzo 

wąskie i korzystanie z przystanku jest niebezpieczne. 

Burmistrz – odpowiedział, że wszystkie przystanki na terenie Gminy są gminne i Gmina 

zajmuje się ich utrzymaniem, oznakowanie itp.. Poprosił o konkretne wskazanie przystanku. 

D. Bajcar – wskazała, że jest to przystanek przy drodze w kierunku Nowej Rudy przy zamku 

Sarny. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania w sprawach różnych. 

Burmistrz – odczytał przekazane przez Przewodniczącego RM pismo Pani Stanisławy Kluska 

w sprawie budowy wzdłuż ul. Piłsudskiego w Ścinawce Średniej chodnika i oświetlenia i 

poinformował, że sprawa jest mu znana i jeżeli Rada Miejska podejmie uchwałę w sprawie 

budowy chodnika i wykonania oświetlenia, to Burmistrz przystąpi do realizacji zadania, lecz 

według kosztorysu, sporządzonego w ubiegłym roku i po jego aktualizacji koszt budowy 

oświetlenia na wskazanym odcinku wynosi 693 153 tys. zł, a chodnik kosztowałby ok. 850 tys. 

zł, więc potrzebny jest nakład ponad 1,5 mln zł. Burmistrz przyznał, że zdaje sobie sprawę z 

zagrożenia i szuka rozwiązania, aby wykonać we wskazanym miejscu oświetlenie mimo 

trudności wynikających z zadrzewienia i szerokości pasa drogowego, ale na kompleksową 



realizację zadania nie ma środków finansowych, a deficyt w budżecie Gminy na realizację 

inwestycji sięga już ponad 6 mln zł.  Burmistrz zaznaczył także, że przedmiotowa droga wraz 

z obrzeżem należy do Województwa, a Marszałek Województwa na prośby o dofinansowanie 

remontów i budowy dróg i chodników odpowiedział, że zadanie budowy chodnika na odcinku 

od skrzyżowania ul. Sikorskiego z ul. Kościuszki w kierunku Kłodzka nie uzyskał 

dofinansowania na ten rok, podobnie budowa chodnika w Tłumaczowie oraz przez Ratno 

Dolne i Ratno Górne. Gmina trzymała dofinansowanie, w układzie 50/50, tylko na budowę 

chodnika w Karłowie, zatem brak chodnika i oświetlenia przy ul. Piłsudskiego nie jest złą wolą 

Burmistrza, lecz wynika z braku środków na wykonanie zadania. 

J. Gorczycki – poparł, że Burmistrz bardzo dużo pracy wykonuje na drogach wojewódzkich, 

lecz pismo powinno być kierowane do Marszałka Województwa, ponieważ za drogi 

wojewódzkie odpowiedzialność powinno ponosić Województwo i drogi wojewódzkie powinny 

być budowane wraz z chodnikiem, a partycypacja Gminy w kosztach powinna wynikać z dobrej 

woli Burmistrza. 

Burmistrz – odniósł się do wypowiedzi radnego wskazując, że Gmina z własnych środków 

wybudowała chodnik przez całą Ścinawkę Średnią do ul. Piłsudskiego za 870 tys. zł, pozostałe 

chodniki w Ścinawkach w układzie dofinansowania 50/50, tak samo w Radkowie i w 

Wambierzycach, obecnie jest budowany chodnik w Radkowie od cmentarza do skrzyżowania, 

który będzie Gminę kosztował 550 tys., chodnik z Wambierzyc o Ratna Dolnego będzie 

kosztował 750 tys. zł, a wszystkie te chodniki są przy drogach wojewódzkich, więc Gmina 

wykazuje dobrą wolę i przekazuje bardzo dużo środków na zapewnienie bezpieczeństwa 

mieszkańcom, lecz przy uwzględnieniu planowanych inwestycji nie ma środków finansowych 

na realizowanie kolejnych tego typu zadań. 

Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania w sprawach różnych. 

Nikt nie miał więcej pytań. 

 

Ad. 13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął LVI sesję Rady Miejskiej w 

Radkowie.   

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący RM w Radkowie 

Justyna Ożóg               Aleksander Mielniczuk 

      

 


